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Několikanásobný podmět - pravopis shoda 

podmětu s přísudkem 

 

!!!  Pamatovat !!! 
pokud je ve větě alespoň jeden podmět rodu 
mužského životného, má přednost a píšeme 
v příčestí minulém vždy měkké i, v ostatních 
případech tvrdé y, jsou-li všechny podměty 
rodu středního, píšeme a.  
1. Petr a Pavel šli do kina. (oba muž. živ. - 

píšeme měkké i) 
2. Pekaři a pekařky pekli mazanec. (1. mužský 

živ., 2. ženský - mužský živ. má přednost, 
proto měkké i) 

3.Traktory a traktoristi jeli po silnici. (1. muž. 
neživ., 2. mužský živ. - mužský živ. má 
přednost, proto měkké i) 
 
jiné případy:  
1. Čokoládové dorty a čokoládové trubičky ležely 

na poličce v cukrárně. (1. mužský neživ., 2. 
ženský - píšeme tvrdé y) 

2. Obrněné vozy a tanky jely na vojenské cvičení 
do Pobaltí.  
(1. mužský neživ., 2. mužský neživ. - píšeme 
tvrdé y) 

3. Koťata a štěňata si hrála na zahradě. (1. 
střední, 2. střední - píšeme a ) 
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Odstřihni a nalep do školního sešitu 

 

 
 
 


